



Luontoympäristöosasto

## Ennallistamissuunnitelman valmistelun projektiryhmän 4. kokous

Aika 20.1.2025 klo 12.30–14

Paikka Nh. Nousukausi, Mariankatu 9 / Microsoft Teams

Osallistujat	Päivi Gummerus-Rautiainen, ympäristöministeriö	puheenjohtaja
	Heikki Granholm, maa- ja metsätalousministeriö	varapuheenjohtaja
	Outi Ala-Honkola, ympäristöministeriö	jäsen
	Samuli Alppi, ympäristöministeriö	jäsen
	Atro Andersson, valtiovarainministeriö	jäsen
	Saara Bäck, ympäristöministeriö	jäsen
	Erno Järvinen, maa- ja metsätalousministeriö	jäsen
	Mikko Kuusinen, ympäristöministeriö	jäsen
	Siina Lepola-Lång, työ- ja elinkeinoministeriö	jäsen
	Olli Ojala, ympäristöministeriö	jäsen
	Tuuli Orasmaa, maa- ja metsätalousministeriö	jäsen
	Johanna Vanhatalo, maa- ja metsätalousministeriö	jäsen
	Maaret Väänänen, ympäristöministeriö	jäsen
	Petri Ahlroth, ympäristöministeriö	varajäsen
	Heikki Lehtinen, maa- ja metsätalousministeriö	varajäsen
	Maarit Loiskekoski, ympäristöministeriö	varajäsen
	Hannakaisa Markkanen, maa- ja metsätalousministeriö	viestintäasiantuntija
	Katja Matveinen, maa- ja metsätalousministeriö	varajäsen
	Mats Godenzielm, Suomen ympäristökeskus	vieraileva asiantuntija
	Kristiina Heiskanen, ympäristöministeriö	tekninen sihteeri

### 1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.30

### 2. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen

18.12. kokouksen muistio hyväksyttiin.

Liite: 18.12. kokouksen muistio



### **3. Tiedoksi VN:n päätettäväksi vietävä Suomen ilmoitus heikentymättömyysvelvoitteen ja joustavan soveltamisen käyttöönotosta**

Olli Ojala esitteli asian.

### **4. Projektiryhmän työsuunnitelman luonnos, esittely ja keskustelu**

- Kevätkauden kokoukset ja loppukausi

Mikko Kuusinen esitteli luonnosta.

Pohditaan, onko PEYH-minryyn tarve viedä väliaikatietoa jo ennen suunnitelmassa olevaa ajankohtaa. Teemaryhmiltä Ahvenanmaan, saamelaiskäräjien ja puolustusvoimien suuntaan lähtevä viestintä pyritään keskittämään. Keskusteltiin myös lakihankkeen roolista ja sovittiin käsiteltävän asiaa myöhemmässä kokouksessa tarkemmin.

Liite: projektiryhmän työsuunnitelman luonnos

### **5. Teemaryhmien kuulumiset**

Teemaryhmien puheenjohtajat kertoivat työsuunnitelmien tilanteet.

Liite: teemaryhmän 1 kuulumiset

### **6. Ohjausryhmän seuraavan kokouksen (4.2.) asialista**

Toivottu ennallistamissuunnitelmatyön lähtökohtien esittelyä. Puheenjohtaja esitteli materiaaliluonnosta ja siihen annettiin kommentointimahdollisuus teamsin kautta.

Liite: esitysdiat

### **7. Yhteisten teemawebinaarien järjestäminen projekti- ja teemaryhmille**

Yhteiset teemawebinaarit saivat kannatusta.

### **8. Viestinnän ja osallistamisen ajankohtaiset**

Outi Ala-Honkola esitteli osallistamisen toteuttamisen projektisuunnitelmaa.

Liite: esitysdiat



## 9. Muut mahdolliset asiat

## 10. Seuraavat kokoukset

Projektiryhmän seuraava kokous on 7.2. klo 12.45–14.15.

## 11. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.

Liitteet / Bilagor	18.12. kokouksen muistio Kohtien 4–6 ja 8 esitysmateriaalit Hankeikkunassa
Jakelu / Sändlista	Projektiryhmän jäsenet ja varajäsenet
Tiedoksi / För kännedom	Valtioneuvoston Hankeikkuna